
 

 

להצגת החלופה  8.11.2016מפגש שיתוף ציבור בתאריך 

 התכנונית של תכנית אב תלפיות ארנונה.

 .36ערך בבית בויאר שברחוב אפרתה המפגש נ

נציגי  ,מתכננת הרובע( –נציגת עירית ירושלים )עדי ברזלי זקס , תושבים 100-מ במפגש השתתפו למעלה

יו"ר המינהל, דורית שטרית  –חברות הנהלה, ברכה אדלשטיין  –המינהל הקהילתי )גלית רג'ואן ונעמי אלטרץ 

ניהול ואדריכלות, ערן דרומי  –אדר' נילי חר"ג )צוות התכנון , ומתכננת שכונתית( –מנהלת המינהל, עדי פרי  –

-אורית ברור בןד"ר שימור ו –הנדסת תנועה, אדר' משה שפירא  –מוריה סקלי אדריכלי נוף, אינג' רולי פלד  –

 .(יועצת חברה ושיתוף ציבור –דוד 

הציגה אד' נילי  ,וגלית רג'ואן נציגת התושבים ,יועצת שיתוף הציבור ,דוד-לאחר דברי פתיחה של אורית ברור בן

 )מצגת מצורפת(תכנית המוצעת את ה חר"ג עם צוות המתכננים

אנשי צוות התכנון והמנהל הקהילתי התייחסו  .שונותשאלות וסוגיות  ידי התושבים-בתום ההצגה הועלו על

 לנושאים שהועלו.

 
 :המגורים תכנוןשאלות בנושא  .1

 לפיכך, לא ניתן לראות את  .לשכונה מסביבהמרחב שולפיתוח  נוייהתכנית אינה מתייחסת לב

 התמונה כולה.

  המקב"ת מדרום והתחבורה.התוכנית אינה לוקחת בחשבון את  

 תוספות של מה היחס ו ,מתוכננים בשכונהשנוספים הבנייה האחוזי ל נשאלה שאלה בהקשר

 .שכונות אחרות בעיריחס לבנייה בה

  בשכונהואזור בכל אזור המתוכננות קומות המספר בדבר נוספת שאלה. 

 כדי השכונה תישאר קטנה, שו תתאפשר בנייה לגובה,שלא  חלק מהמשתתפים הביעו את רצונם

 .שלא תהפוך ל"מנהטן"

 יש  לא ניתן לתכנן בלי להוסיף יחידות דיור. דיור מצוקתב אם עוסקיםאחת המשתתפות העירה ש

צורך למצוא פתרון לדיור ולכן על האנשים להבין שיש צורך לצופף את השכונה גם בשביל הילדים 

 שלהם בעתיד.

 

 :תכנון אדריכלי וניהול פרויקט –ארכטיק אדריכלים  חרג נילי' אד - תשובת

 במהלך התכנון הוצגו שלוש אלטרנטיבות אשר בחנו עקרונות תכנוניים והדגשים שונים בכל 

מציעה בינוי החליטו לקדם את האלטרנטיבה ש עיריית ירושלים והוועדה המחוזית הצעה.

כל שאר תוספות הבנייה  דרך חברון.בשלושה מתחמים בלבד: עין צורים, שלום יהודה ו

 בתכנית הינן בהתאם לתכנית המתאר. המתאפשרות

  המאפשרים ובמתחמים  םתושביהרצון ברק וימומש עשה יהתחדשות עירונית הודגש כי הליך

 .הליך פינוי בינוי

 טיפול במרחב הציבורי  ותהכוללפינוי בינוי ההתחדשות העירונית להליך תכניות הובהר ש– 

דירתם, לשפר את תנאי המגורים והמרחב הציבורי ובכך להרחיב את  מאפשרות לדיירים

 את הנכס. להשביח



 

 

 ירושלים, תכנון בעיריית המחלקת ושל  הפרוגרמטור של הצוות, מר זאב ברקאישל  תוהערכ לפי

בכל שנה תוספות  במילים אחרות , .בשנהשניים עד אחוז  מתבצע בקצב של תחדשותהמימוש ה

במפגש שיתוף ציבור האחרון הדגיש מר  .רב עתיד להימשך זמןכולו  וההליך ,הבנייה הן קטנות

חמש בתום אמנון ארבל מנהל מחלקת תכנון בעיריית ירושלים כי העירייה תיבחן את התכנית 

ת הצורך תוכל להכניס שינויים במידכך ו ,להבין האם ההנחות התכנוניות היו ריאליות כדישנים 

 בתכנית.

 הצוות ימליץ  .בשכונה"סל פרוייקטים"  התכנון היה לבחון ולהציעצוות  נושא נוסף שהוטל על

 שיפור איכות החייםטובת וללמען חיי הקהילה פרוייקטים מקומיים  בהמשך על שורה של

 שכונה.ב

 להציע פתרון רצונות וצרכי התושבים על מנת  תועדו האדריכלית ציינה שבהליך שיתוף הציבור

 התערבות ואי התערבותבין  קיים איזון סביר לדעת האדריכלית .הכללצרכי  אשר יספק את

כמתחם שיש זוהה ש ,עין צוריםמתחם הם המתחמים הבאים: ראשית, מן הכלל  יםיוצא בתכנית.

מהווה ציר עין צורים  .בהתאם לתכנית קאופמן ההיסטורית, מיוחדתאליו בתשומת לב  להתייחס

מבחינה  .שלום יהודהמתחם שנית,  .בשכונה וחשוב לשמר ולפתח אותו כציר ירוק מרכזי מרכזי

כמו כן,  ומסיבות של מצב המבנים האזור זוהה כמתחם מומלץ להתחדשות עירונית. חברתית

נובע ממדיניות עיריית ירושלים לבינוי לאורך ציר הרכבת הקלה בכל  הבינוי לאורך דרך חברון

 העיר.

  אך היישום תלוי בתושבים  -במתחמים התכנון קידום מאפשרת את  שעיריית ירושליםהודגש

מרכיבים וברצונם לשפר את תנאי מגוריהם ואיכות חייהם. האדריכלית הבהירה כי ישנם  עצמם

לכניסה מיקומן, אפשרות כדוגמת גודל החלקות,  ,הבינוי במתחמים שיקבעו את אפשרותנוספים 

 בניינים לשימור וכדומה.האם אלו לחנייה, ו

  מסחר פנים שכונתי, חיבור לפארקים לצרכי הציבור בינויעם אופק הינה תכנית התכנית ,

  עירוניים, מסלולי אופניים וטיפול במרחב הדרכים והכבישים.

 

 :ותנועה תחבורהשאלות בנושא  .2

  הפתרונות המוצעים של רחובות חד סטריים לא טובים.נטען כי 

 להגיע לתחבורה  לטובת הולכי רגל כדי השכונה עם דרך חברוןשל יש צורך בחיבור הובהר ש

 .בשל הטופוגרפיהקיים קושי בעליה מדרך חברון לעבר מרכז השכונה כיום . ציבורית

 בציר לייב תנועת כלי רכב תתגבר נטען כי במידה ו .השכונה לתנועת אופנייםלהתאים את  בקשה

כדי להסדיר ולאפשר יספיקו יתכן ששילוט ותמרור  . אם לא,ופנייםבית"ר יהיה צורך בשביל א-יפה

 תנועת אופניים.

  כיצד התכניות ליצר פניה שמאלה מרח' דוסטרובסקי יתאפשרו עם מעבר הרכבת נשאלה שאלה

 . הקלה בדרך חברון

 החסימה בלייב יפה בית"ר. הועלתה בקשה לפתוח את 

  סטרי.דו  להפוך את רחוב כפר עציון לרחובהוצע 

  תכנית לשביל אופניים על דרך חברוןהאם קיימת נשאלה שאלה. 



 

 

  יש צורך ביציאה נוספת משלום יהודה לדרך חברון.נטען כי 

  רחוב הולנדילרחוב קרליבך הוצע להפוך את. 

 

 פלד:  רולי' אינג -ותגובות  תשובות

  מחדש.יש פתרון לכל צומת וצומת באזור, הכולל מעברי חצייה ותכנון הצמתים 

  וככל שיתאפשר בקירבת הבתים.ניתןמקומות חנייה בשטחים שיש כוונה ליצור , 

 השכונה וגם לדרוש להרחיב את הכבישיםשל צביון ה את לא ניתן גם לשמר. 

  גם תחבורה,ולכן יש לתכנן בכל רחוב מספר נתיבים כך שתתאפשר  –"זכות דרך"  מושג שליש 

 .גם חנייה נוחה וגם מדרכה להולכי הרגל

 לשם נוחות הולכי הרגל דרך חברוןשני צדי  ביןגשר שיוקם חלום  למתכנן יש. 

  ,הרעיון ברכבת הקלה הוא על מנת שאנשים ישתמשו יותר ברכבת הקלה ובתחבורה הציבורית

 ובפחות ברכבים פרטיים.

 

 :בנושא הוסיפה חרג נילי' אד

 לפיכך, בכל בקשה חדשה להיתר  .בכל בניין חדש יש לתכנן חנייה היתר בנייה פי החוק כדי לקבל על

 בנייה ייבחן עניין התנועה והחנייה בהתאם לתקנים התקפים.

  חנייה המקומות  לתת מענה לבעיות החנייה באזורים כדגומת ארנונה בהםהעירייה לא יכולה

החנייה  אם .קסמים ארכיטקטורה איננה עבודת נבנו תוספות בנייה. המאושרים נסגרו ובמקומם

 בעייה תנועתית חריפה ביותר. נוצרת,  מבוטלתהמאושרת על צירי התנועה המרכזיים 

 

 :פרוגרמהשאלות בנושא  .3

  נשאלה שאלה בדבר תכנון של מבני ציבור , שטחים פתוחים וחנייה כאשר מדובר על תכנית בה

 יוכפלו יחידות דיור.
 

 אד' נילי חרג:תשובת  

בתכנית  המתוכנן . והשטח הציבורי המתוכננות בין כמות יחידות הדיורמענה פרוגרמטי ליחס יש 

כבר במצב  .שטחים הציבורייםכמות ההגדיל את על מנת לשטחים הקיימים הצוות מציע גם פיתוח ל

 .הנוכחי קיים מחסור וזאת עוד לפני תחילת עבודות התכנון על תכנית האב

 בבינוי לגובההוצע פתרון גם ולכן קיימים שטחים ירוקים  לבטל שאין כוונה התכנוןהיה ברור לצוות 

 בשל החשיבות הלאומית ,תת מענה לנושא הציפוףל כאסטרטגיית ציפוף. האדריכלית הדגישה כי יש

 לאוכלוסייה החדשה שתגיע לעיר וצריעה מקומות דיור. לתת מענה

 

 :ציבור שיתוףשאלות בנושא  .4

 נציגותודרך בחירת הלפורום האורבני שנפגש לדון בתכנית  שאלה בנוגע. 

 על אופן בחירה והחלטה על החלופה המועדפת.חלופות ב בהתייחס לדיון 



 

 

 הקהילתי: במינהלעדי פרי, מתכננת  –ותגובות  תשובות

  הפורום האורבני הוא קבוצת תושבים שהביעה עניין בכנסים והמפגשים הקודמים להמשיך ולדון

לא לופות לעומק. קבוצה זו נפגשה מספר פעמים, למדה את החלופות השונות אבל בתכנון ובח

 )!( בחרה חלופה

  את סיכומי המפגשים, וכן התייחסות שהוציא הפורום לגבי כלל החלופות, ניתן למצוא באתר

 plan-arnona-http://planner44.wixsite.com/talpiotהאינטרנט של תכנית האב בכתובת 

 יין מוזמן להצטרף לפורום האורבני. לשלוח מייל לעדי כל מי שמעונ– planner@baka.org.il 

 
נלמד עם הציבור את התוכנית ואם יהיה צורך נתנגד  מנהלת המנהל הקהילתי:דורית שטרית תגובת 

 ונשנה.

 

 :יהודה שלום רחובשאלות בנושא  .5

  סופג את עיקר התוספותשהתייחסות ברוטלית לשלום יהודה, טענה בדבר.  

 אילו בתים יכללו בפינוי בינוי וכמה קומות צפויות להבנות. רצון לקבל יותר פירוט 

  38אופציה של תמ"א בקשה להבהרה בנוגע ל. 

 יש לרכז את כל הבנייה הגבוהה בשלום יהודה. נכון לרכז תוספות בנייה לאורך ציר טענה ש

 .התחבורה

  פרטיים ברחובהפתוחים השטחים ה כיצד התוכנית מציעה לפתור את בעייתשאלה. 

 ליצור חיבור בין רחוב שלום יהודה לדרך חברון. בקשה 

 

 :התכנון צוות ותשובות תגובות

 .יודגש כי  התוספות לרחוב שלום יהודה הינן בהתאם למתחמים פינוי הבינוי המופיעים בתכנית

לא כל הרחוב סומן כחלק ממתחמי הפינוי בינוי משום שעל פניו נראה שחלק מהבניינים הינם 

 בנוסף, מציינים שהכל יעשה תוך התחשבות במרחב הציבורי. במצב פיסי טוב.

  הבדיקה נעשתה על חלק מהרחוב הפונה לדרך חברון עפ"י הסבירות להתחדשות עירונית

 שבדקה חברת מוריה.

 התכנית את לפרט יהיה ןשנית כדי יהודה שלום רחוב תושבי עם נוסף מיוחד מפגש שיערך סוכם 

 .לגביו

 
 :צורים עין' שדשאלות בנושא  .6

  .ההשפעה  שאלה בדברארנונה נמצאת על שלוחה, שיש לה נראות מחלקים נרחבים בעיר

 .הנופית של הבינוי הגבוה בשד' עין צורים

  לא יהפוך לחצר אחוריתהאזור שהובע חשש. 

 .שד' עין צורים מזמן לא מהווה מרכז השכונה 

  נה.שהתכנית והבינוי הגבוה בעין צורים יצרו הפרדה בין תלפיות לארנודאגה 
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 ומידת השפעתה על תכנון השכונה.מדיניות העירייה שאלות בנושא  .7

 ניתנה לאחר הכנס:תשובת העיריה 

 .עיריית ירושלים רוצה לתכנן את העיר פנימה. לחדש את העיר ולחדש שכונות ותיקות

 ., המתווה מדיניות תכנון כוללת לעיר2000המדיניות התכנונית של העירייה נסמכת על תכנית מתאר 

, אגף תכנון עיר בעירית ירושלים מקדם תכניות אב שונות בעיר, 2000מתאר בהתאם למדיניות של תכנית 

 .בקנה מידה שכונתי שמטרתן להראות את המדיניות התכנונית העירונית העתידית

תכניות האב מתוות את הפיתוח השכונתי, באמצעות הסדרת מערך ייעודי הקרקע, הגדלת מצאי יחידות הדיור 

ומתן מענה לתשתיות הציבוריות, בהם מבני הציבור, דרכים,  תוך התייחסות להיבטי שימור תחמים שכונתייםבמ

חניה ותנועה והסדרת המרחב הציבורי. תכנית האב מגדירה הזדמנויות לפיתוח המרחב הציבורי, שאת רובן 

 ., תלוי תקציבים עירוניים ואחריםניתן ליישם מידית ללא הליך סטטוטורי

ובין אם באמצעות תכניות  38ציין, שגם כיום ניתן להוסיף יחידות דיור בשכונה, בין אם באמצעות תמ"א יש ל

נקודתיות. תכנית האב מנסה "לעשות סדר" מבחינת הגידול הצפוי, וכאמור לתת מענה לצרכים העירוניים 

 .והשכונתיים

ית וקצב מימושה תלויים ברצון תכנית האב אינה מחייבת אלא מאפשרת את פיתוח השכונה. מימוש התכנ

 .התושבים בלבד

וממינהל התכנון בעיריית ירושלים  אגףבצוות התכנון של תכנית האב תלפיות ארנונה שותפים גם גורמים מ

 ., והתכנית מקודמת בתיאום עם המדיניות העירונית והמחוזית לאזור זההתכנון

 

 

 נושאים נוספים שהועלו: .8

  התערבות לאי התערבותבין הערה חיובית לגבי התכנית, שהיא מאזנת בצורה טובה. 

 השכונה של שונים בחלקים המסחר פיזור. 

 דרך חברון-על הנוף לכיוון מערב לאור הבניה לגובה בשלום יהודה בקשה לשמור. 

 השכונה רוח" על שמירה לנושא התייחסות ביקשו." 

 

 :תמונות


